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 ترجمة الأمانة العامة للاتحاد البرلماني العربي

 
 

 
 

 

 الأولي لمنتدى الأعمال جدول
 البرلمانيين الشباب  

 الأعمال جدول إقرار .1
 

 :الشباب مشاركة بشأن قطرية تحديثات .2
سيتم  .على الصعيدين العالمي والقطري الشباب مشاركة حول الأخيرة التطورات المنتدى ناقشي  س  

 .الوطنية البرلمانات في الشباب مشاركة حول 2018للعام  الدولي البرلماني الاتحاد تقريرتقديم نتائج 
 وتقديم النتائج واستخلاص الراهنة، والتحديات ،الآن حتى المحرز التقدم يتم مناقشة وسوف

 .التوصيات
 

 140لـاالعامة  الجمعية أعمال في المساهمة .3
 في بحثات قيد الالقرار اريع ش، حول مالشباب منظور من النظر وجهات المنتدى أعضاء سيتبادل
 السلام لتقويض كوسيلة  المرتزقة استخدام قبول جواز عدم ، تحت عنوان140الـالعامة  الجمعية
 المستدامة، التنمية أهداف تحقيق في والاستثمار والحرة العادلة التجارة دورو  ،الإنسان حقوق وانتهاك
 .والابتكار والصناعة المستدامة التحتية والبنية الاقتصادية، بالمساواة يتعلق فيما وخاصة

 بهذه القرارات.سيستعرض المنتدى الشباب المساهمات المتعلقة و 
 المناقشــة موضــو  بشــ نبتبادل وجهات النظر من منظور الشــباب  ،أيضــا   المنتدى أعضــاء قوموســي

 .140الـعامة ال لجمعيةلالعامة 
 

 انتخاب مجلس منتدى الشباب البرلمانيين .4
من قواعد المنتدى وطرائق عمله،  3الفقرة  5سيطلب من المنتدى انتخاب مجلس، بموجب القاعدة 

 تنص على أن: التي
 ين من كل مجموعة جيوسياسية من الاتحاد البرلماني الدولي، رجل وامرأة.يت لف المجلس من ممثل  

 .2021وتنتهي فترة ولاية الأعضاء المنتخبين الجدد في المجلس في نيسان/أبريل 
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الدولي  للاتحاد البرلماني 140لـاالجمعية العامة   

  2019نيسان/أبريل  10- 6، الدوحة )قطر(
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 ترجمة الأمانة العامة للاتحاد البرلماني العربي

الدولي،  يجب أن تقدم المجموعات الجيوسياسية الترشيحات خطيا  للأمانة العامة للاتحاد البرلماني
 .18:00، عند الساعة 2019نيسان/أبريل  6بموعد أقصاه يوم السبت 

من أجل  9:00نيسان/أبريل عند الساعة  10المنتخبون الجدد يوم الأربعاء  الأعضاءسيجتمع 
 انتخاب رئيس، وهو عضو في المجلس.

 

 (2019 - 2018) وأنشطته المنتدى عمل خطة ومناقشة تحديث .5
 منذ ن ـفّذت التي الشباب مشاركة دعم إلى الرامية الدولي البرلماني الاتحاد أنشطة المنتدى س ي ناقش

 .2019لعام ل المزمعة المقبلة والأنشطة بدعم من المشاركين الشباب، ،2018الأول/أكتوبر  تشرين
 

 أسئلة وأجوبة حول مشاركة المواطنين الشباب .6
سيعمل النقاش سيناقش المنتدى الممارسات الجيدة من أجل تعزيز مشاركة الشباب في السياسة. 

البرلمانات لتعزيز مشاركة المواطنين تقوم به ع آراء البرلمانيين الشباب حول ما يمكن أن على جمأيضا  
 الشباب.

 

 (2019الأول/أكتوبر  )تشرين 141الـالعامة  للجمعية التحضيرية الأعمال .7
حقوق اللجنة الدائمة للديمقراطية و سيناقش المنتدى موضو  القرار الذي سيتم إعداده من قِبل 

: دور 2030تحقيق التغطية الصحية الشاملة بحلول عام : 141الـالإنسان في الجمعية العامة 
، يعين المنتدى مقررين لإعداد 1الفقرة  6وفقا  للقاعدة  .لصحةالحق في ا البرلمانات في ضمان

 تقارير شاملة للشباب حول البند الأساسي المذكور أعلاه.
 

  ما يستجد من أعمال .8
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Provisional Agenda of the Forum of 
Young Parliamentarians  

 
 

 
1. Adoption of the agenda 

 
2. Country updates on youth participation 
 

The Forum will discuss recent developments in youth participation at the global 
and country levels. The findings of the 2018 IPU report on youth participation in 
national parliaments will be presented. The young parliamentarians will reflect on 
successes and current challenges, draw conclusions and make recommendations. 

 
3. Contribution to the work of the 140

th
 Assembly 

 

Members of the Forum will exchange their views from a youth perspective on the 
draft resolutions under consideration at the 140

th
 Assembly entitled 

Non-admissibility of using mercenaries as a means of undermining peace and 
violating human rights, and The role of fair and free trade and investment in 
achieving the SDGs, especially regarding economic equality, sustainable 
infrastructure, industrialization and innovation. 

 

Members will review the Forum’s youth related contributions to these resolutions.  
 

Members of the Forum will also exchange views from a youth perspective on the 
theme of the General Debate of the 140

th
 Assembly.  

 
4. Election of the Board of the Forum of Young Parliamentarians  
 

The Forum will be called upon to elect its Board pursuant to Rule 5.3 of the Rules 
and Working Modalities of the Forum, which stipulates that: 
 

The Board shall be composed of two representatives from each of the IPU 
geopolitical groups, a man and a woman.  

 

The terms of office of the newly elected members of the Board will end in 
April 2021. 
 

The geopolitical groups should submit candidatures in writing to the IPU 
Secretariat by 6 p.m. on Saturday 6 April 2019. 
 

The members of the newly elected Board will meet on Wednesday 10 April at 
9 a.m. to elect a President, who shall be a member of the Board.  
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5. Update and discussion on the Forum’s work plan and activities (2018-2019)  
 

The Forum will discuss IPU activities since October 2018 in support of youth participation and 
activities planned for 2019. 

 
6. Q and A on young citizens’ engagement 
  

The Forum will discuss good practices to strengthen youth engagement in politics. The 
discussion will also serve to gather the views of young parliamentarians on what parliaments 
can do to promote young citizens’ participation.  

 
7. Preparations for the 141

st
 Assembly (October 2019) 

 

The Forum will discuss the subject of the resolution to be prepared by the IPU Standing 
Committee on Democracy and Human Rights at the 141

st
 Assembly: Achieving Universal Health 

Coverage by 2030: The role of parliaments in ensuring the right to health. In accordance with its 
Rule 6.1, the Forum will appoint rapporteurs to prepare a youth overview report on the above-
mentioned subject item. 

 
8. Any other business 
 


